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incheiat in cadrul gedinfei de indatl a Consiliului Local al
Municipiului lfotogani dirr data rJe j!5 noiembrie illll5

Prin dispozilia nr. 1831 din 24.11.2015, Primarul Municipiuluri Botogani a convocat
Conr;iliul Local in qedin{6 de indatd pentru data de ll5 rroiembrie 2015, orele 1100, in sala de
gedin(e a Prirnbriei.

Dispozilia nr. 183 | din 24.11.201 5 este anexatii la,1osarul gedin{r:ri.

Ordinea de zi a gedin{ei a fost adus[ la cunogtinlI public[ prin anun{ la avizierul Primariei
gi pe sitc-ul propriu.

lnvitaliile la gedinl5 s-au fEcut atat in scris, c6t gi prin oontactarea telefonicd a

consilierilor.

Este ascultat Imnul de Stat gi Imnul Uniunii Eur',ll1sns, dup6 care se trece la derularea
lucrtrrilor qedinlei.

Ordinea de zi a gedin{ei este urmatoarea:
l. Analiza situatiei serviciului de fumizare a e:rrergiei lermice: la ClSminul ..l'extila"
Botogani.

$edin{a este legal constituitA.

La lucrdrile gedinlei participa l3 consrlieri irL fi-rnrctie, fiind invoite doamnele consilier
Blena Lazarec, Citilina Camelia Lupaqcu qi Tereza llica gi domnul consi.lier Eugen Sorin
Apostoliu. Lipsesc de la lucrdrile sedinlei domnii consilie,ri Citdlin Virgil Ale.ra. Marius Buliga
;i Eugen Cristian'furcanu.

,Fiind supusd la vot ordinea de zi, aceasta a fos;t aprobatd cu unaninnitate de voturi a
consilierilor prezenli ( I 3).

Fiind supuse la vot invoirile, acestea au fost aprotr;rte unanimitate de voturi a consilierilor
prezenli ( l3).
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din 25 noiembde 2015

f)omnul Primar Ovidiu lulian Portariuc - Vri rnullurnesc cri a1i dat curs inviraliei $i
sunteli prezenti la aceasti ;;edin{a extraordinarir. Dupi cum bine lr li in ultima pedinld de

consiliu, la llnalul ;;edinlei am avut o intelven{ie din par-tea domnului Ililan care reprezinta
Asocialia de Proprietari Sucevei nr.7. care ne-a adus la r:urrogtinla o sirua!ic grav5. calc nu mai
accepta atnAnare. E,ste vorba de situalia existentl la cbnrinul Textila, acolo unde cetdlenii au

rdmas thrd acces la cdldura. api calcld, din cauza unui manragement defic tar la SC Locativa.
Ca atare. am convocat qedin{a extraordinari le astdzi pentru cii prirnarul nu are

competen{d legala de a interveni direct in gestionarea unej asemenea sit.ralii. singura posibilitate
a fost doar si vd aduc pe dumneavoastrd fa{a in fa{d, Consiliul Local, coi care gestionali, pentru
cd gestiunea a fost delegatd deja cdtre SC Locativa, prin i:ontractul de <lelegart,', dar ca Adunare
Generald gi ca mod de control asupra Consiliului de ,{dministra{ie aveli posibilitatea de a

interveni, de a trage la rispundere, de a pune intrebriri pentru situalia unui management
defectuos. care sunt cauzele pentru care s-a ajuns aici, ca oameni care igi pldtesc datoriile gi care
igi respectd obligaliile si sul-ere in aceast[ perioadd din carza unori] care uu gi-au respectat aceste
obliS5aJii gi a altora care nu au urmririt gi nu qi-au {bcut datoria astfel inc6t si ac{ioneze la timp
pentru a nu lisa sd se acumuleze debite gi sd se ajungd in aceastd situa{ie lEri ier;ire.

Din picate nu este prima rJat6, existd precedente, existd hot[rdrijuder:Storegti c6gtigate
de asocialia de proprietari, in care instan{a stabilegte culpa S.C. Locativa S.A. pentru situalii
similare. imi pare rdu cd dornnul director general Cat[lin lrlutur nu este rrezent qi nici de aceastd

datd nu rdspunde invitaliei Consiliului Local de a fi prezent aici, nu am in{eles de ce se ascunde
de aceastd rdspundere gi vreme de 3 ani nu a venit niciodata sd dea un rdspuns in fala Consiliului
Locail. Cred cd atunci cdnd avem nigte avantaje gi drepturi, aqa cum { le corrferd o pozilie de

director general la o asemenea societate, ai grr obliga{ii gi trebuie sd rJai qi rdspunsuri in fala
cetd{enilor.

Bf,nuiesc totugi cd au venit reprezentan{i de la S.C. [.ocati,,za S.A., care vor putea

rdspunde intreb[rilor dumneavoastrd gi vor putea oferi :;i solulii pentnl ca in viitor astfel de

situatii sd nu se mai repete. Mi refer aici la gestiunea curent[ a situa{iei de acolo dar qi la
inver;tiliile fEcute pentru a menfine acele locuinfe, acele i:ladiri irrtr-o st,are de minimd decenfd.
Am fost intr-o scurtdvizitd ieri in eLcele cdmine, nu gtiu <lacd avern imag,ini acum sd vedeli cam

cum arati interiorul acelor cl6diri, acolo unde trdiesc gi crcsc copii care s,3 pot imbolnavi de mici
de anumite boli respiratorii.

Nu am in{eles de ce nu se interuine, de ce de, fiecare dald SC L,ocativa a solicitat
fonduri, le-am pus la dispozilie, pentru reparalli, nu a for;t nevoie decAt de o cerere aprobatd de

Cons;iliul Local qi apoi pusd in execu{ie de ciitre S.C. l-,ocativa S.A.. Nu putem sb tratdm cu
nepisare, cu neglijeniS cetdlenii care iqi achitd obligaliile acolo gi au ne:\/oie ei gi copiii lor de o
minimi decen[5.

Cine rdspunde de toate aceste probleme gi de rnultipleXe efe;te neg,ative care se pot
dezvolta din locuitul intr-un asemenea spaliu insalubru gi demn de lumea a III-a dacl vre1i.
Probabil o sI vede{i cAteva imagini aici gi daci dumneavr:,astrd co.nsidera.{i cd erga se gestioneazd
un spa(iu pe care o societate subordonatd Consiliului [.ocal il are in gestiune, artunci da{i-mi voie
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si urI indoiesc de toatc acele criterii de perlbnr,an{a carc exisld F,e hArtie. cxir;td acei inclicatori
dar lealitatea este acr:ea pe cal'e o vedeli aici.

Vorbirr-r de imobile clegradate, de igrasie, dc spalii improprii clc locuit. $i totuq;i exislir
oameni acolo carc-gi platcsc cu bund credin{5 chiria. care igi intle!in fan:riliile. Vi las pc

dumneavoastrl sI decidcli, pentru cd inca o datd revin, atunci cAnd arn incercrlt sI interl,in rnai

mult in managementul acestor societdli coordonate de Consiliul l-ocal. CurteaL de Conturi mi-a
atras aten{ia gi au fost imputale sumele pentru controalele pe care am incercat rsd le lac la raceste

societdli.

Prin urmare, este clar cd singura rdspundere re'vine Consiliului. Local, gi daci nu este

doar o rispundere morali, cred ci existd gi un alt tip de riispundere gi e bine sii prevenim racesre

lucruri, pentru cd cetd{enii. la fel cum s-au indreptat inilial impotrivar Prirniriei Botogani gi

ulterior, gi instanfa a inleles ca S.C. Locativa S.A. este rlspunzdtoare, la fel :rtunci cdnd se va
dovedi cd managementul la S.C. Locativa S.A. a lbst unul defectuos. urmdbrul pas - se vor
intreba cine a admis, cine a inchis ochii, fie prin neglijenld, fie prin r.ep[sare la un asernenea
management care poate duce la situalii grave gi care po,ate afecta in final inclusiv sdndtertea gi

siguranla cetd{enilor care locuiesc in acele condilii.
Eu vd mullumesc gi vd rog pe dumneavoastrd. daca ave{i intretr[ri penrtru colegii nogtri,

gi de asemenea, sd ii transmitefi qi domnului director general.

Domnul consilier Corneliu Daniel Furtuni - domnule s{)cretar, noi suntern aici
convoca{i in gedin{d de Consiliu Local sau in gedin}d de l\GA la L,ocativa. Nu r:ste acelagi lucru,
gedinfa de AGA se convoaca altfel. Eu am dat curs gedin{ei de astdzi ca qedinld de Consiliu Local
convocatd prin dispozilia primarului.

Domnul Secretar Ioan Apostu - e gedinfa de Consiliu Local gi privegte furnizarea
unui serviciu public care cade in competenla Consiliului Local. AGA are altii competen{a gi alt
mod de lucru.

Domnul Balan Ioan - in primul rAnd vreau sd r,d mullumesrl in nuLmele comil.etului
executiv al asocia{iei de proprietari Sucevei 7, ANL plr"rs camin Textila. in acelagi timp sunt

impurtemicit de cdfiva proprietari din Caminul Textila orlre au dorit sri fie prrezenli la a,ceastd

foarte importantd gedin{d gi vor sd ia cunogtin{d personal de hotirArile dumneravoastrd. CAt am
pututt gi mi-a stat in putinfd gi colaborez in continuare ,tu conducerea Locativa gi toli firctorii
rdspunzdtori.

La mine competen{a mea este limitatd, vdzdnd c,ii nu s-a luat nici o mdsuri impotriva
chiriagilor, datorita hotardrii de Consiliu Local nr. 7, am <liscutat cu comiletul, gi avAnd restante

foarte mari, ca drept dovadd am doar o parte din dosarele cAgtigate. Pe rol se mai afl5 inci .t2 sau

l6 dosare, pe care sigur le voi cAgtiga. Aq dori ca aceastir hotdrAre, dacii tot s-a aprobat in plen
1000,6, sI se pund in practici. Aqa ne adundm, pierdem tinrpul, ne stresim, loc,aLtarii buni platnici
suferd gi in acea hotir6re scrie clar: locatorul are obligaEia de a rezlha contractul de inchiriere
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ir-rdiferent de persoand. indiferent cine cste. Cu atAt nrai rnult. spre urarr:le rleu nor'oc. anr rcu;it
in anul 2010;;i am impins contractul cu apa, ;i arn avut de recuperal banLnlulli. crcde(i-mi. chiar
estc direclolul adjunct aici. Aur rnels $i am bitut din ugir in uga.

Dar l'd rog sa in{elege[i. din 2010 arn predat apa. sunl contractc indir.iduale. Arn rimas
foarte sutprins cdnd domnul pregedinle de gedin{d m-a anun{at cd e posibil s[ riLmAnI qi lhra apa.

VI rog si analizdm acum. Vreau si gdsesc disponibiLr.ate din partea dumneavoastra sd md

ajuta{i.

Vdd aici domnul director, doamna director econornic, domnul ccnsilier juridic, impreuna
cu oficiul juridic al Primdriei, dumneavoastrd sunteli cei care coordonali inlreaga activitate in
acest municipiu. Dacd este nevoie vd pun la dispozi{ie in continuare ori<:e acte. Rugimintea mea
este sd glsili o solutie in cel mai scurt timp gi si dali drirmul la cildura. Dacd ii scoate{i bine,
daci nu, faceli proteclie social6, eu nu am nimic impotriv[. To{i surLtem certi{eni, to[i avem
drepturi, dar gi cei buni de platd meritd gi ei un rninim de confon.

Dacd dumneavoastri, domnii consilieri, domnii clirectori de la Locatriva, dorili sa imi
puneti intreblri sau sd vd dau rdspunsuri scrise sau veril'rc;5ri, tot ce dorili, eu vd stau la dispozilie
impreund cu doi membri ai comitetului executiv car,3 sunt aici, care rdspund practic de

conducerea asocialiei. Eu practic, $titi bine, eu numai ii reprezint. R[rnAne la latitudinea
dumneavoastrd sA stabilili un mod de a ne ajuta. finAnd rlont cd se int6rnpld toate acestea, chiar
in preajma sdrbdtorilor gi meritd gi acegti oameni sd triiascri in conclilii nrinime cle trai civilizal.

Domnul consilier Cosmin Ionu{ Andrei - vreau sd intneb pe, domnul Balan la c6t se

ridica datoriile pe care le aveJi la gaz. Care este cuantumu.l ca sd putem debloca situalia.

Domnul Balan loan-- domnule viceprimar, sunt 3 facturi dar una insu,meazS 13.500 lei
gi sunt banii din anii anteriori care s-au adunat, inclusiv la penalitdli. Pt:ntru cir am locatari care

nu au pl5tit de un an. doi, trei chiar patru ani de zile.

Domnul consilier Cosmin Ionuf Andrei - c6{i locatari sunt cu platil la zi qi c6!i sunt
rdu platnici acolo?

Domnul Balan loan __ din evidenlele contabile re;:ulti cd 1l-6 de locatari sunt rdu platnici,
deci au datorii de mai mult de 90 de zile, iar restul, dacd e vorba de un milion saLu doub nu e chiar
o problemd, degi pentru mine reprezintl, o problemi. :ii la 100 de aparlamente se adund.

Majoritatea sunt cu plata la 2i.99 de apartamente sunt.

Domnul consilier Cosmin Ionuf Andrei - mai am o intrebaro pentru domnul Gornea,
am vizut ci este aici in sal6. Dac[ imi permitefi, mai multe intrebdri. Prima intrebare, unde este

domnul Flutur? Este in concediu medical, are altd problem[. de ce.nu este aici?
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Dottrnul rJirector adjuncl al SC L.ocativa SA. l--lorinel Gclrnea in primul rdnd vreau si
r,'i spun cii domnul Flulur nu poate veni astazi. lnotivat cle laptul cri dc vineri es;te in concediu de

odihna. Vincrca care a trecut. S-ar putea sa vina ntaine.

Domnul consilier Cosmin lonu{ Andrei __ cealaltd intrebare, de ce nu a1i aplicat HCt-
nr. 7. care prc'supune rezilierea contractelor pentru chiria;ii care nu sun1. cu plata la zi. dupa trei
Iuni de zile de contract.

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Florinel Gornea - unitatea noastrd a

aclionat in judecata atdt pentru plata chiriei c6t gi pentru p,lara restanlelor la de{indtorii de utilitIti
pe chiriagii r[u platnici. $titi qi dumneavoastrd foarte bitre cd aceste hotirAri judecdtoregti vin
destul de greu!, iar noi ca sd evacudm orice familie, indifbrent cine este nu putem decdt in baza
unei hotdrAri definitive gi irevocabile.

De asemenea, la debite destul cle mici, organul de judecatd mai di gi somalii de platd,
probabil chiriagii care igi expun problemele pe care le au cu veniturile, cu modul de trai. qi mai
au gi alte obligalii financiare cdtre bdnci, domnii judecdl.ori ii inleleg qi le da somalii de platd,
unii le respecti, unii nu le respectd, iar cei care nu le respe'ct6 ajung la sume derstul de mdriqoare,
dintre care eu am o evidenld destul de bun5. Mai rdu platnici sunt 10-12.

Este adevdt"at cd sunt rdu platnici persoane care au primit locuin(d in ultimii 3 ani, care
nu au platit nici mdcar un leu. Pot sd spun, gi pot sd conlirme gi cei r:are sunt de la Ciminul
Textila prezen{i aici, noi am fost de multe ori in acel crimin pentru recuperar:ea acelor debite.
inclusiv la asociafie, gi am ar,ut promisiuni, gi am promisruni verbale c?i unii pl6tesc, ce-i drepl,
ultima vizitd a mea a fost s[pt[mdna trecutd in doud zile, gi zilnic avenr persoand care bate din
ugd in uga fiindcd chiar dacd este un management mai pulin bun la Locativa, da.r noi am ajuns sd

fim nigte cerqetori. Sd batern la ugile oamenilor, sd cerern bani, ilstf-el incdt s[ nu se intrerupd
acest gaz.

Domnul consilier Cosmin Ionu{ Andrei in ceea ce privegte starea imobilului, pentru
c[ am v6zut cu to{ii ca este destul de degradat, de ce nu a.1i luat masuri, sau de ce nu a{i solicitat
sume din partea Consiliului Local pentru reabilitare?

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Florinel Gomsa - in primul rdnd am
reugit, gi cu sprijinul dumneavoastrd gi cu sprijinul nostnr, ca in primul rAnd sd punem la punct
acel punct termic, care func{ioneaz6, in prezent foarte bine. Dupa punereit in lunLc{iune a acestuia,
mai ales acum cAnd am inceput sa lirrnizam cdldura. au apdrut tot felul Ce probrleme la instala{ia
interioar6, la care ne-am descurcat din surse proprii, moti\i a1 de faptul cI instala.{ia interioard este

foarte veche. Este de pe timpul construirii blocului, mai pu[in calorifereh:.
Am prevSzut pentru anul viitor, ca investilie, sar refacem toati instalarlia din subsol iar

problema de acolo, dacd s-a rners ieri la Cdminul Textil,a, s-a reFrarat in spate ce era, deci prin
camere qi inclusiv treptele de acces, care erau intr-o starc destul de groaznicl gi au fost c6teva
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inundalii ia intcrior carc au dus la acele clegladdri pe carc [e-a1i vazul. in special pe holui carc.

irttdnrplitor'. nu putenr lacc reparalii la intelior molival de laptul cd tinipul esle destul de rece gi

daca ddrl cu var acuut, in prirnavara trebuie sa dirn altul.
Problema acclor holuri care tlebuiesc I'aruile. lencuite. erau in aterr{ia noastrl gi nu

puteam ajunge acolo. tnaj ales cd sunt farnilii care sunt (leflate cu legea, ;,i au. lbst nenurndratc:

intervenlii. alat la nivelul Poliliei L,ocale c6t gi la nivelul celelalte organe de resoft la care anr

cerut sprijinul gi ne-au a.iutat pentru a combate acele batai., una a fost chiirr acunr ? sdptdrndni. Nu
vorbim de comportamenlul unor locatari de acolo, inclusi'l cu subsemnalul, dar asta suntem. asta

trebuie si facem, incercdm gi am inc,ercat cdt se poate sd nu ajungem la irrtrerupr3rea acestui agent

lerrnic. respectiv c[ldura.

Domnul consilier Cosmin Ionuf Andrei - legat de furnizarea cdldurii la aceste

blocuri. gtiu cd aveli un buget destul de consislent, 13.5(lrirlei, care inleleg ch este cea mai veche
facturd. Nu pute(i sd il acoperili? A1i analizat situalia din puncl de ledere.juridic cu colegii
dumneavoastrd, pentru a angaja o linie de credit, pentnr ca sd deblocdm situalia de acolo, gi

ulterior sd recuperali banii de la chiriagi? Sau altd variant;i pentru a nu p,sdspsi pe cei care totugi
au platit? O sistematizarepe orizontald a1i gdndit acolo. ca s[ nu ajungern in unndtoarea iarnd cu

aceeagi problemS?

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Florinel Gornea - sinLgura bazd legald
pentru a acoperi surna este plata locatarilor. Noi, SC Locativa, dumneavoasl.rd prin Consiliul
Local, nu existd posibilitatea sd aloca{i bani pentru plzrta furnizdrii agentului termic. Sd ne

gdndim foarte bine cd aceste sume nu pot fi pl5tite decZit in doui moduri: ori toli locatarii sa-gi

pldteascd datoriile ori sd incercdm,, ceea ce am gi {Ecurt, gi urmeaz[ [a ora 13.00 sa avem o
discu{ie cu E-On astfel incAt sd far:em o egalonare a ace:stor debite, cu pu(ind bunavoin{d din
partea dumnealor, sb ne dea drumul la gaz in perioada urm[toare.

Domnul consilier Gheorghe Florentin Ursuleilnu - $edinfa de astiizi o in{eleg ca o
ntasd rotunda. Haide{i sd gasim o solujie legalS gi sd nu ldsdm oamenii buni platnici sd sufere.

Doar aoum am auzit in ultima frazd a domnului de la microfon o solulie. PAna acum nu anr auzit
nici o solu{ie, am auzil doar faptul c[ ii certdm. Nu rezolviim nimic cu cearta. I'r'opuneri concrete,
m6ine sd aibd oamenii cdldura. Iar cei care nu pl6tesc, sd nu aibd cdllur5. lVlergeii gi blindali
caloriferele la cei care nu nlitesc.

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Florinel Gornea - degeerba blinddm acele

calorifere, trebuie plata ca sit ne dea drumul. Noi oricunt blinddm qi sunt ,camere care sunt
blindate. Sunt 4 familii care au caloriferele blindate, motivat de faptul cd nu au plStit de mult.
Esle ti solutia asta. Dar primul lucru pe care trebuie sd il fiacem este sd pl6tim.
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Dontnul consilier Ghcorghe Florcntin Ursul,eanu - constitr.uili un f'ond tampon la
nivel de sclcictate conrerciala. care sd acoDere accste r-noll(lnte de cliza.

Domnul dircctor ad-junct al SC I-ocativa SA.

acest lbnd. banii, chiar dacir i-ag avea eu strict personal,

de la Ciminul Textila. Acea facturd a E-On este emisd

cdtre SC Locativa.

Florinel (lornea -- chiar dacd am avea

nu pot sd platesc in numele locatarului
,cdtre Asocia{ia de proprietari. Nu este

Domnul consilier Gheorghe Florentin Ursuleanu - nu este normal (la eu care plitesc
sd stau ldrd cildurd, md pun eu in situa{ia lor. Unde e norrnal? Celui care nu pldtegte i-am blindat
caloriferul qi gata, nu ii dirn cdldura. Ddm la cei care pl6tesc. Atunci nu, mai vin nici datorii din
partea lor. intreba cineva de acolo ce fac copiii 5ia cdrora le blindezi caloriferul. Pentru aceia

existd servicii sociale in Primlrie. De aia existd Proteclia C opilului. Sunt solulii care se vor lua
punctual. Dar de ce73 de locatari buni platnici, sunt acolo 99 de locuinle.

Domnul director adiunct al SC Locativa SA. Florinel Gornea .. sunt 92 de contracte de

inchiriere.

Domnul consilier Gheorghe Florentin Ursulearnu - bun. aturci (i8 de locuin(e care au

copii, au bdtrdni, au pensionari, sunt buni platnici. igi strling cureaua gi pldtesc. Cum sd rnd lagi

pe mine fhra caldurd dacd {i-am dat banii? Fd alt sistem <le alimentare, fi-o pe orizontalS. Fd o

contorizare directd la intrarea in apartament. $i atunci ;itii exact pe fiecar,e apartament cdt

consumd. Dar o soluiie directa in momentul acesta nu r,'iicl decAt sd btindali caloriferele la cei

care nu plStesc. Nu ai bani, nu plStegti, nu primegti cdlduri. Mai pui o haind pe tine. Iar de copii
se ocupd protec{ia socialS, pentru 20, 10 sau 5 familii care sunt pe acolo cu copii.

Dar nu md lagi pe mine, locatar bun platnic {brii caldura, Noi de azi trebuie si luim o
decizie imediatd. Eventual dacd e nevoie, suplimentdm fc,ndurile pentnr Locativa, Locativa, mi
se pare mie corect sd fac[ un imprumut direct cdtre As,c,cialia de proprietari, qi sd recupereze

ulterior din facturile existente, dacd, juridic, existi aceastd trrosibi itate. imprumutdm noi
Locativa, Locativa imprumuti Asocia{ia de proprietari. 1lentru o pericadir imediat6. Cel pu{in
pentru lacturile urgente care sd deschida robinetul. Dar dacfi tot e opritd cAldurra acum, vede{i cu

blindajul. Blinda{i, scoatefi-i din schemd dacd nu au bani sii pldteasci. Nu vird al,ta solulie.

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Flo;:inel Gomea -'da, asl.a este foafte ugor

de blindat. Dar banii, aici este problema.

Domnul consilier Gheorghe Florentin Ursull,eanu - dar nrdcar nu mai acumulezi

datorii, gi mdcar eu care pl[tesc gi sunt la zi, am caldura, Da{i-mi dumneavoastrd o altd solu{ie,

eu am propus o chestie. Venili cu alte solulii mai bune.
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Dontnul consilier Mihai Tincu - Domnule diler:tor. anui trecut ali avr.rl problelna asta?

Dal acurn doi ani'i A1i avut vreodatd un asemenca tip clc prr:rblerni acololl

Dornnul director adjunct al SC Locatir,a SA. Florinel Gomea - arn avul o singurir data.

ir,ainte de Sf. Nicolae. la Cdminele Condacia acum vreo 1,1 ani.

Domnul consilier Mihai Tincu-- si cum ati rezolr,at?

Domnul director adjunct al SC Locativa SA, Fll,rrinel Gornea - am rstat de diminea{a

p0ni sear[, s-au refbcut instala{iile, dar nu a fost pe inLr:hidere de ag:nt tennic. La Chminul
Textila a mai fost o datd, dar s-a rezolvat problema foarte rrapid.

Domnul consilier Mihai Tincu - problema astia se poate rezolva, cum a spus domnul

Ursuleanu, pe moment pentru iarna asta, cu imprumut qri cu blin<larea calorift:relor acolo unde

spaliile permit, unde oamenii nu pot sau nu vor sd pliteascri, dacd nu e legal. nu putem da drumul

la cildurd. Nu putem da drumul la cdldurd ftri a achita si a biga in calculul chiriei pe liecare

locatar in parte. Cu penalitSli, cu dob6nzi, cu tot ce trebuie.

Dacd vrem sd avem o problemd cd nu avem ce fa;e, noi, ConsiJiu Local, sd fim chemaJi

in fiecare zi aici la Consiliu Local sd rezolvdm problema directorului de la SC Locativa, iar ista
n-are treabd li ne creazd probleme gi ne da{i probleme. punem pe altul. Propun schimbarea

Consiliului de Administralie de la Locativa, daci nu gds,im solulii sa d[m ciildura la oameni.

Trebuie dali nigte bani, bagali in calcului chiriei, defalca{i pe oamenii care locuiesc acolo, trebuie

mers mai departe cu un plan de investilii gi cu v6nzarc:;r acestor apa(amente, pentru cd sunt

cdmine de nefamili$ti. Si eu am avut un cdmin de nelamilil;ti in Parcul Tineretului.

Existd lege, domnule Sinduc, existd lege de ,rreo 72 ani speciald pentru a vinde.

Firmele care au cdmine de nefamiligti au v6ndut la looatiari gi se poate proced;l la f-el. Altfel, in
fiecare an vorn avea acelagi tip de probleme. Oameni care pldtesc gi oameni car(l nu platesc. $i se

vine la Consiliul Local cdnd nu are treabb Consiliul Local. Noi nu avem servici, suntem aga nigte

lhpturi. nigte fiin1e. oameni care venim.

Doui chestiuni. Gisirea de bani pentru imprumut. parteaL economicd sd vind cu solulia

punctuald. Doi, un plan de investi{ii ce trebuie f}cut acokr pentnr ca fiecare ,camerd sd devind

independenta gi sd se facd gi un program de vdnzare celon c,are locuiesc, Pentrur asta pdnd vineri.

Sunt oameni de specialitate, jurigti gi economigti. $i pAnir la 1 ianuarie cu programul acesta de

vdnzare a acestor camere cdtre chiriagi, conlbrm legii. Dtacd vre{i, veni{i la mine la firmi gi vd

dau documente, documenta{ii, ce-am frcut, cum am lEcut, pentru oamenii care locuiesc acolo.

Consiliu Local, Locativa, Primdria, si f-aca un minim dl,: investilii pentru ca orice camerd de

acolo sd aibd autonomie atAt pentru cdldur6, apa gi curent.

Domnul Primar Ovidiu Iulian Portariuc - salut intervenlia domnului consilier Tincu

care a inceput sd se apropie de gisirea unei solu{ii. Vreau sii vd spun ci intr-adr:vdr e o problemd

a Consiliului de Administra{ie mai mult decAt a Consiliului Local, pentru cI de asta a{i mandatat
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accl Consiliu dc Adrnrnistralier sd gestioneze acti\,itatea rurentd. in ceea ce prive$te solu{iile.

vreau sI vd spun ca nu se pot transl-era lbnduli dc la Primir-ie decrit. cleci orice tfansl-er se poate

fbce penlru investilii la societalile subordonate.

De asta arn gi solicitate pentru investilii, dacd vret;i sE repara[i acelc irnobilc. solicitali
sumeo l'd putern pune la dispozilie pentru a renova acele rmobile. Fentrr-L cheltuieli de acest gen.

ar 1l lbst necesar, gi mi mir cd conducerea acestei comparriiL nu a luat in calcul oonstituirea unui

fond de rezerv5. E un minirn necesar in orice activitate de previziune pentru situalii de acest gen.

Deci nu putem noi interveni, nu ne penrrite legi:a. in gestionalea unor situalii curente.

De asta existd buget aprobat de cdtre Consiliul Local, bugetul SC Locativa, daci nu ave{i acest

fond de rezerrd, inseamni o altd inc[lcare - gi citesc aici,c, singurd,fraz6, din sentinfa de judecatd

91711 12.10.2015 prin care instanla re{ine urndtoarele: ,.in ceea ce privegte funclionarea in
concret a societdfii, este evident faptul cd sesizarea din tirn:rp a acestor problem,e ar fi putut duce

la evitarea acumulirii de debite foarte mari de citre chiria;,i. ceea ce reflr:ctd inc,hlcarea datoriilor
inscrise gi asumate prin contractul de delegare incheiat."

Este sentin{a datb de instanfd prin care atrage culller SC Locativil SA in astfel de situaJii.

Ca atare vd rog sa gdsili o solu{ie intemi, contabild, financriard pentru a rezolvrl aceastd situa{ie,

iar in ceea ce privegte investiliile, sigur suntem dispugi, r;i avem aici Departamentul Economic,
putem lace o rectificare oricdnd sd vd alocdm fcrnduri penl.r!. repara{ii in acele irnobile pentru a le

aduce la condilii decente, minime de locuit.

Domnul consilier Paul Oni;a - de ce trebuie noi sd ne int6lnirn intr-o astfel de ;edinld
de consiliu sd vorbim despre calorifere, blindat calorifere, rlal cu var. reparat trepte. De ce trebuie

si fim tot timpul arbitri in situalii in care noi avem dl:legate competen{e de la Primdrie la

societilile abilitate si rezolve aceastd problemS. Noi nu putem dec6t si constat[m cd existd o

problemd gi sd ddm un termen de rezolvare, foafte scurt, chiar trebuiau rezolvate din vard. nu tot
timpul suntem pompierii de servici care acum cAnd a apdrut prima ziryadd au inceput gi

problemele sociale prin diverse cimine. De ce noi trebuie si ne intiilnim aici?

Nu avem niciun fel de competenle ca sd rezolvtinr problema acelui ciimin. Noi trebuie

sd avem grija ca oamenii sd aibd caldur[, sd aiba ferestt:e, intregi la geamuri, ugile alea sd se

inchidd, sd existe o instala{ie performantd care si poatd fi irLtrerupld la fiecare c:ameri, locuinld a

celor care sunt acolo, s[ existe nigte anchete sociale cu cei care locuLiesc acolo, dacd ei rnai
justificd nevoia sd stea acolo sau poate nici nu stau, poate mai au o lor;uin{a pe la !ard. Noi nu

gtim lucrurile astea.

Ce ar insemna acum sd plecam to{i in cdminel,e ircelea gi sa hrcepern sd blinddm toli
caloriferele. Sunt nigte competente pe structura organizatoricd a Primdr:iei foarte clare. Eu sunt

convins cd cei de la Locativa gtiau problema asta, sunt oanrerni cu vechinre gi sunt pregiti{i pentru

asta de ani de zile, de ce trebuie sd spargb problema asta in capul nostru asI6zi, acum, aici'l Nu s-

a gtiut cd s-au adunat 130 de milioane lei vechi de anul tr:cut gi stau acolo inghesuili cu datorii,
in cdminul respectiv? Noi am ajuns sd ne prostituim in a;;a hal in gedin{,:le de consiliu incdt intr-
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o buna zi o sti devenirn pacilicii niunicipiului Botogani. J'.lu se poate sI continuanr aqa sa ne

intAlniur aici sii discutant cc'l
Avctn competenlc delcgate. Locativa are toatal con-ipetenta necesara, cxistl un Consiliu

de Administra{ie. specialiSti. 1'x'ofesioniqti cu vechirne. },lu putem J'ace astdzi noi consiliul. De

altfel. daca ne ducem intr-o altd extrema devenim bufbtri. ,\,Cicd noi trebuie si spunem astazi a$a:

in 3 zile acolo trebuie sh fle calduri. Noi trebuie sd urnrdrirn o problernd soc,iald a oamenilor.
CAnd vine iama, apat'probleme cu cdldura in diverse locuri. A;a o gestioniim noi? Toatd vara gi

cdnd a lbst cald nu ne-am gAndit cd in momentul cdnd vinc li'igul toate clatoriile care s-au adunat,

nu va mai fi cdldurd acolo. Sunt lucruri simple, noi vorbirn ca la clasa I-a, a II-a, a III-a. a IV-a.
Vorbim discu{ii pur qi simplu.

Nu trebuie si ni se cear[ noud solu{ii in Consiliul Local. Nu este clatoria noastri si
gdsim solu(ii la un calorifer, la dat cu var, la schimbat ,g;eamul, la mai multe gtiu eu ce. Nu e
competen{a noastrd. Nu ne putern cobori intr-acolo, adicii rru ne aruncd:r competen{ele oricAnd,
oricum, in orice moment al anului, a zilei. poate ne convocdm gi noaptea. intr-o noapte venim
iari in gedinfd de indatd cd a cripat un calorifer intr-un c[min. Ce facem? C]a drobul se sare.

Atdta trebuie sd stabilim. Noi suntem aici consilieri locali, in urma unor alegeri locale am ajuns

aici gi trebuie sd av'em grija de cet6{eni sd le fie cald. l)e aici incolc, nu ne, intereseazd cum

solu{ioneazd o institulie abilitatd pentru treaba asta problema.

Nu ne intereseazd pe noi, nu e de competenta r,oastr6. llste o stare sau atitudine care

este inafara noastrd. Nu avem nici o treabd in toatd povesl.ea asta. Daci tot ne-iam intdlnit astlzi,
sd nu plecdm aga cum am venit, sd ddm un temen: in 3 z,ile oamenii aia i;;i mai pun o plapumd

un nu $tiu ce {ol in cap sd reziste sd nu moard de frig in 1'nclperi dar dlim 3 zlle urgen{d. Prima

urgenF la Locativa este ca acei oameni sd aiba cdlduriL $i d6npii sutlt comlpetenli. Are atAta

vechime institulia respectivd ;i eu sunt convins cb se 'ua gasi solulia. Nu cumva se paseazd

anumite competen(e la Consiliul Local ca gi cum noi am fi Mafalda, gdsim noi srolu{ii la toate?

Nu e competen{a noastrd. Asta putem stabili: in 3 zile cdldura la Chminul Textila. Nu?

Mbsurile care trebuiesc luate. Poate nu intrd nimeni in cdrrrinul acela in :1 zile gi nu intereseazd pe

nimeni. Cum o sd continudm? O sI ne intdlnim de indatd ;i s[ptarnAna viitoare, de indatd qi peste

doua sdptdmdni, r;i tot de indat5, de indati gi oamenii iia tot in frig o sd stea. Nu e la noi
competenla, e Ia Locativa. $i eu sunt convins c[ domnul Gornea cu domrul Flurtur, cu toti ce sunt

acolo, geli de birouri, speciali5ti. gefi de servicii, o armatii <le oameni care au toate competentele

necesare, vor rezolva problema asta in 3 zile. Cd au ar,'ut lar dispo:zi1ie I I luni din anul acesta si
rezolve probleme acolo. Acum cAnd vine decembrie gi vin sirbitorile gi noi ce facem? Parci am

a$tepta la capcand la vdndtoare. la addpat. CAnd a venit cSprioara, impuqcdm.

Aga qi aici, am a$tepta sI vini prima zdpadd sii .,zorbim de cirldura intr-un cdmin. Nu
este normal aga ceva. Pirerea mea asta este. Eu votez, rlacd vre{i, pentru o rsolu{ionare tot de

indatd aga cum am fost convocati noi, de indat6, a prolllemei de la clminul respectiv. Este o
problemd social6, nu a fost abordatd cum se cuvine de serviciile abilitate atunci cdnd a fost cald,

acum sd devind urgenta numdrul 1. De indatd sd se rezolve problema acolo. Nici nu exist[ alt

termen, mai mult decAt de indatii nici nu se poate. Aga cuLrr am venit ncri de in<iatd astdzi aici. $i

t0
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pestc o saptdmAna o sa vedeti- peste 3 zile daca s-a rezoh,al problenra. L.ra1i mdsuri in calitate de

prirnar. vicept'imar', serviciile abilitate care a\/eti in subot'rline Locatir,a" lua{i nrdsurile necesarc.

Daca e vot'ba dc indisciplini. dc, incompeteu{I sau poale dc rca r,clinla. Mi se parc cd sacul dc

nisip ni s-a aruncat in spate la llecarc consilier ca si il du,cem noi. Nu se poate aga ceva. [:u sunt

convins. Noi in consiliu. dacd tot ani lbst adugi de indatd aici qi se vrea un rdspuns de la noi. 6sta

e singuml rdspuns. De indata szt rezolve problerna caldurii de acolo. Altceva nu putem si vorbim.
A5a incepem toti, ai cheie de 14. de 26. tu ce ai. un patt:rrt. hai sa mergem acolo sa rezolvlm
problema. E treaba noastra astai)Nu e treaba noastrd. Di3 itsla spun, dzLcd se ia in 15 minute cl

decizie din asta, mai stau, daca nu, tot de indati am plecat tpi eu.

Domnul Primar Ovidiu Iulian Portariuc - rlomnule consilier, eu vd in{eleg gi e

motivatd nemullumirea dumneavoastri, dar tocmai faptur.. cd propune{i o solurlie aratd motivul
pentru care ne-am adunat noi aici fiindca n-am fi putul noLsd o facem. legea nu ne dd voie. Asta

e gi scopul intdlnirii gi rnd bucur cd pdni la urmd discujiile merg in sensul glsirii unor solulii. imi
pare riu cd executivul nu poate intenzeni pe aceast[ relalie Consiliul Local -- Locativa, din p[cate
nu ne permite legea, dar dumneavoastrd ca gi consilieri, dt:gi serviciul este deleigat, vd permite sd

interveni{i atunci cdnd aga cum spune instanfa, se incalcd ir-rdatoririle e>:plicite din contractul de

delegare a gestiunii.

Acolo puteli convoca Consiliul de Administra{ie gi interveni direcl 5i de a atrage atentia

asupra funclionarii anumitor societili. $i la fel pute,fi decide schimbarera Consiliului de

Administra(ie daca nu vre{i sa vd int6lnili de indat6, din rlou pentru altr: probl,eme. Orice tip de

egec al furnizirii de utilitali publice sau de egec al manzrg,ementului unei situLalii duce p6nd la
urmd la o situafie de urgenld gi la o gedin{d de indata. de arster au gi lbst prevazute in legislalie.

Eu mi-am {Acut datoria de a r'[ aduce astizi aici impreund ;u con{Cucerea societalii
pentru a gbsi o solu{ie. Dacd ar fi fost in puterea noastrd si luim decizii sau sd cdutdm solulii pe

aceastd problemd, credeli-ma c[ am fi fZrcut-o gi erau pozLtr: deja rezolvate. Din pdcate aici este

strict o problemd de competen{d a Consiliului Local, r:a acfionar majoritar gi conducdtor al

societSlii gi serviciului delegat catre SC [,ocatir,'a SA.

Propunerea este bineveniti, nu vreau sd md implic mai n:rult pontru cri iar voi fi acuzat

de ingerinfd in activitatea unei societ6{i, dar decide{i dunrneavoastrd termene, responsabilitati $i

chemali-i si vi dea explicalii pentru ce se intdmpld acurrr acolo. Ave{i lluterea asta, este puterea

dumneavoastrd ca alegi locali, puteti lua decizii gi puteli sii-i trageji la rdsipunclere.

Domnul consilier Corneliu Daniel Furtunl - ,Joui lucruri simple, noi suntem aici
pentru a discuta intr-un pur slil romdnesc efectele gi nu cnza. Cauza e;te neplata de cdtre nigte

persoane, de cdtre nigte indivizi, locatari acolo. a datoriilor. intrebar,; citre serviciul juridic.
Clontractele ldcute cu persoanele respective nu au titlu eK,3cutoriu? Pai de ce? Va rog l-rumos.

Pentru cd dac5 ar fi avut tillu executoriu se investeau intr-o siptdmdnd gi ei nu mai erau acolo.

ll
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Dotnnul Nzrt'cis $tef'an. ge1-serviciu.iuridic al SC l.ocativa SA - la inlr:ebarea punctuaki

a clomnului consilier pot si vir lispund ci intr-aclcvir cont.ractele de irrchirierc sunt sau se pot
collslilui ca qi titluri executorii doar pcrntru recuperarea cfLi'iei. Avcur s.tua1ii. rnarea utaJoritate.

de chiria;i br.rni platnici la chirie. clar <1in picate. cu rcslanlc ciitre llrnizorii de urilitirli sau

cheltuiclile comune ale asocialiei. $i atunci nu putem a.plica prevederea legii lavorabila de a

urgenta o evacuare in baza unui contlact de inchiriere investit cu lbnrruld ex,tcutorie ar,'6nd in
vedere cd are aceastd calitate de titlu. dec6t doar in cazul in care existi restantc la chirie. Si asta

este situalia in prezent.

Domnul consilier Corneliu Daniel F-urtuni - rrlt se poate face o an,ex6 la contract in
acest sens pentru ca acele cheltuieli sd fie prevdzute, sir lacd pafie din conlract? Orice fel de

neplatd furnizor implicd chestia asta. E foarle simplu. Cu rritlu executoriu e lbarte simplu, in doud

siptimdni l-ati scos.

Domnul Narcis $tefan, gef serr,'iciu juridic al Stll Locativa SA - am inleles intrebarea

dumneavoastrd dar din pacate legea nu prevede. Codul civil actual in vigoare din octombrie 201 I

prevede expres cd putem proceda aqa, prin investirea conlractului de inr;hiriere'gi evacuare doar
pen1ru recuperarea reslanlelor la chirie. Nu putem face nrodificdri peste lege la contract. Avem
obliga{ii intr-adevar in contractul de inchiriere, care inrpune chiriaqului nostru plata gi a

utilitetilor, evident, qi a cheltuielilor asocialiei.

Domnul consilier Corneliu Daniel Furtuni - bun am in{eles, gi dacd existd de atdta

vreme de ce nu au inceput procedurile astea in luna mai. ca pdnd ilcum sd se termine. cd oricum
instan{a din luna, dacd nu md ingel, din noiembrie nu mai rlispune rrici o evacuale p6na in martie.

Oricum rdmAne{i acolo cu ei.

Dolnnul Narcis $tefan, gef serviciu juridic al S(l Locativa S./t - intre I decembrie gi

28129 {'ebruarie nu se mai pot face evacudri. in cazul cell,rr 26, vii pot rdspunde punctual ci l0
sunt deja in procedura finald de evacuare din pacate, nu putem face evacuarea lor pentru cb

tetmenul de 1 decembrie este fcrarte apropiat. Eu prevdd c,a in primdvara anului viitor, in luna

maftie, la Cdminul Textila, punctual, cel pu{in aceste l0 cazuri de evacuare.

Domnul consilier Corneliu Daniel Furtuni -. li banii se \or mai lua? Se vor mai

incasa, se vor mai recupera? Aici e problema.

Domnul Narcis $teftrn, gef serv'iciu juridic al S(l Locativa SA - legea ne permite sd ii
urmdrim pe acegtia in continuare.

Domnul consilier Corneliu Daniel Furtuni -. gi sa lua(i citte 10 lei in 100 de ani.

Atunci gasili solulia domnului Oniga, gisili solu(ie in 3 zile.
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f)ontnul consilier Ovidiu Daniel Luca s-a canr spus cerr,oiarn sa inlr'eb. A mai rirnas

o neliimurire. $tiu cii de{inatorii de utilit5li enit o sorua!it: din tinrp pclttlu rcstanlieri. De cc nu

am auzit gi nu ne-arn intAlnit eventual in aceastir adunale ci.scutAnd acea rjornalic pentlu a preveni

cc se intAmpla? Altfel discutar-n o soma{ie. $i cred ci po:r1e in contract putcm urnbia pc Codul

Civil, pe legea contractelor. legiil. la niqte clauze sd lje ltu1in rnai din scurl sr5 nu ajungem in

situa{ia as1a. Chiar gi la HCL 7. claca vedem cd in 3 luni nu a dat roade. putenr Jrune gi 3 ani daca

instan{a are procedura ei de judecata de cAte 2-3 ani, noi nu am fEcut nimic. S:lu putem pune in
24 de ore evacuarea ;;i ii dam in judecata in 24 cle ore. Ajurrp;em in aceeal;i situa{ie.

Cred cd totugi la bazd ar fi relalia contractualA 'i.n1.re locatar g locator. $i nu pot trece

peste introducerea domnului primar, privind investi{iile, a fost foafte frumos dar trebuia sd ne

aplecim direct asupra subiectului. A avut o ugoard tentd politicS, asta voiam s5, spun.

Domnul consilier Mihai Cristinel Brumi - am ascuhat cu mare interes pe fiecare.

binein{eles fiecare aducem o pdrere. Punctul meu <le: vedere este pu{in diferit de al

dumneavoastra. Deqi s-a amintit ceea ce am eu sd spun, in sensul cd acest punct pe ordinea de zi

nici nu avea motiv si ocupe agenda zilei de azi dacd cel care administreaz[ ac,este imobile sa le

zic aSa, ar fi administrat corect gi ar fi vegheat ca aceste lucruri sd nu se intdmple. Md refer la
faptul cd din ce am retinut de la domnul Balan sunt niqtr: rlebite <latorate care s-au acumulal in
tennen de ani de zile. lucru pe care l-a spus qi domnul direrr:tor Gomea.

Dacd aceste lucruri nu se intimplau, dacd se intervenea la timp, noi nu ne-am {i
confruntat cu aceste aspecte. Ag vrea sd subliniez c[ irxliferenta crarsi ag zice a unora care

trebuiau sd se ocupe de treaba asta, acum este orientatd r:dtre ConsiliuI Local gi se cautd sd se

pund pe umerii nogtri o problemii care preferat ar fi fost sir rru se a.jungd aici. Dacd aceste lucruri
treneazd de ani de zile gi noi gtim lucrurile astea, cE trdim vremurile as;tea, nu am picat azi din
altd zond. Este lesne de in{eles cd la anul se va int6mpla ,Cin nou, cunl s-a intdmplat $i acum.

situalia asta la imobilul respecti,,r se regdsegte in orice asocia{ie unde nu sunt rspa{iile primdriei,

sunt locatari care nu plitesc gi ii'incurca pe ceilalli care sunt buni platnici.

Eu cred cd legea care vd dd dumneavoastra cl.:eptul sa fi{i r.rn pic mai autoritari cu

cetAleanul care nu pldtegte este prost gdnditS. Nu sunt jurist, nu mi pricep, ori trebuie intervenit

ca aceste cheltuieli sd stea in mAna dumneavoastre, toate, sd le preluati de la asocialii gi sd fi1i

singurul care administreazi aceste fonduri, sb le incasa{i, sh le dirija{i dupi aceea cdtre ei, cred cd

solu{ii sunt destule, trebuie doar sd gdndeascd cei pe care jlr platili.
Spunea domnul Oniga cb e o gedin!6 de indatd qrL cd solutia tretruie luata de indatS. Sunt

oameni care qi-au pldtit datoriile gi nu e normal sd sufere rlin cauza celor care nu pldtesc. Dar vd

pune{i problema cd ;;i cei care nu pldtesc au o motiva{ie? FiSnuiesc cd orice orrr,cztrs ar avea cu ce

intAi s-ar duce si pldteasci gi de regulS lucrurile astea li,: f-ac oamenii amirAt;i. O sd vedeli ca

oameni pensionari, cu venituri subliri se duc sa-gi platezrsci intdi gi intAi ilatoriile ldsAnd la o
parte duph aia plicerile de altd natur6. Cred cd aici e vorlca, poate fi imp[(it. Ori sunt neglijenli
gi lasa treaba cd ii scot allii din problem[, ori cu ade.ydrat nu au fonduri s;au posibilitatri sd

plSteascd. inleleg cd nu sunt pe o cdm5ru{d, cred caL e vorba de garsonierele din Parcul
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Tineretului, pe o camerd acolo nu poli sa fie cheltuieli exlraordinal de nnari. La surna respectivd.

de 13.500 lei, nu esle sumil cxt:raordinar5. privit a$a in uirsarnblLl. daci stam si gindim. Deci

daci lucrurilc crau linute din scufl. daci nu era indil-erenla din paltca celor care lrebuiau sa

un-udreasci aceste lucnrli. nu a-jungeanr azi sa discutirl ac(istc lucruri.

Solulia pe care o propune dornnul Oniq;a gi nu numai. de a Srl rezol.vo. eu cred cd se

poate rezolva chiar de indati. de:gi chiar dacd sunl pu{in rnali{ios, ag vrea sd va spun ci rnai de

indatii putem aranja cu Dumnezeu sd scoatd soarele pe cer dec6t o sd se rezolve aceste probleme.

Au sd revina aceste problerne pe agenda noastrd gi la anul, penl.ru cei care 'v'ol" fi, gi cred ci
trebuie gdnditd o strategie care sii giseascd solu{ia de a avea un mod care sd dea gi roade in urma

acestor disculii, si nu rdmdnem doar cu titlul de am discutat gi cei c,rre ar t.rebui si pund in
practicd, sd vegheze si nu se mai intAlneascd cu aceste aspecrte sd le lase ilga in stand-by.

Domnul consilier Cosmin lonu{ Andrei - propun ;i eu cunl au spus colegii mei un

termen foarte scun pentru societatea Locativa sd rezolve ,cum gtiu ei mai bine aceastd problemd,

{ira sd mai ddm alte sfaturi. Mdcar sa aibd in vedere sd aterntrioneze pe cr:i care iiunt cu plata la zi

ca pot fi debrangali din cauza celorlalli locatari, pentru cd oamenii spun cd nici micar nu au lbst

informali cd urmeaz[ sI fie sistati fumizarea gazului salt ce agent avr:{i durLneavoastrd acolo

pentru incdlzire gi i-a luat pe nepreg[tite. Poate igi mai curnprirau u]:l regou, mai fdceau ceva.

Domnul Balan loan - nu am vrut sd fiu acid. dzrr vd fac dovada cu documente. Toate

actele astea sunt de la SC Locativa, acelea;i hdrtii le-am pus gi la Primiiria Municipiului
Botogani. nu am vrut sd ajung aici. Uitali cum scrie aici, documente cdtre Locativa, iar domnul

Gomea spunea cd nu existi. Vreau sd vd mai aduc la cun,r:;tinld un document in care scrie clar:

,,suntem in imposibilitatea de plata....". Existd la Locativa documente cu copia h6rriei de

debran;;are. De ce da{i in mine acum, domnule director? !'r:eau sd vi mai spun un lucru.

Am {dcut hArriile astea gi am anuntat lunar. De ce,r'lu s-a luat nici o md.sur[? Eu am avut

obliga(ia, si in{eleagd domnii consilieri, contractele cu E,-on Moldova care inseamnd energia

electricd gi E-on Gaz nu accept6. Acum chiar vd demonstre.z. Mereu plirnb 6 oameni din comitet

la toate cele 12 dosare. la instan15. Chiar nu se mai poate aia ceva. E-on nu face contracte decAt

cu asocia{ii de proprietari. Eu arn fost rugat sa-i preiau.

Acum eu vi rog pe dumneavoastrd gi pe domnul dlirector, cAnd vreli e,u predau tot. Mie
mi-a interzis comitetul sa mai {hnclionez. S-au liniqtit. sii treacd sdrbdtorile, dar vd promit c[ in
luna ianuarie voi veni cu tot comitetul zi de zi, voi interrzeni la toate li:rurile, vreau sd scap de

acest calvar. Dacd toatd lumea a considerat cd eu sunt vinrovat qi nu am anuntat. vin gi pun la
dispozilie un bra{ de hdrtii cu semnitura de la Locativa cI eu am aclus la cunoftinp lunar ca sd nu

se ajungd aici. Si nu se uite cd eu am preluat Caminul 'fer:tila cu un miliard qi jumitate datorii ;;i

in momentul acesta mai sunt 300 de milioane.

Domnul pre;edinte de ;edin(5 Gheorghe Gabriel Murariu - aici aq dori gi eu, cdtre

domnul preqedinte al asocialiei, sI fac o informare referitor la debitele care s-au adunat cdtre SC
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Nova ApaSeN. Banuiesc cii sunt aceia$i clien{i. in total de 22 iocatari cale au acumulat dalorii de

38.400 lei. Deci oarneni care nu au platit apa niciodatii. Ai,:i in cel mai s:ur1 tinrp se ra inten,eni

la debrangarca individuala. $i aici chiar vI vom cere ajutorrrl sA melgent .n acelc localii.

Pre;edintele Federa{iei Asocialiilor de Proprietar:i Botogani, Petricd Butnaru vleau sri

vd spun cd aceastd problem[ o cunosc de lbarte muh timp. Am fcrst de nenumdrale ori acolo gi

situa{ia este cronicd.in20l I tot in perioada I decembrie. oamenii stdteau in lri;u gi am inter-venit
gi la DGASPC, la Prefectura llologani, gi la lurnizori. Dec,i situalia se cunoa$te. in fiecare an au

fost aceste probleme. Important este ca a fbst tratatd cunr tj-a incercat qii acum.. Eu nu vreau sd

acuz. Este bine cd a lbst un semnal gi pentru Consiliul Loc,al dar nu s[ se spund r;d nu se ocupd de

problema asta.

Din momentul ce existd un Consiliu Local, sunte{i unicul ac{iorrar [a aceste societS{i, nu

se pune problema cd sunteti scdpali de aceste indatoriri. Chiar sd spunem c[ nu este treaba

dumneavoastri, dar este o problemd legata de comunitate gri trebuie tratatd ca atare. Vreau sd vd

spun cd in aceastd situalie domnul Bdlan a incercat gi a venit, gi am mers gi eu la SC Locativa de

c6teva ori, impoftant este altceva domnilor. Vreau sd vd spun cd nu existi legislafia asociatiilor
de proprietari, gi atunci, o datd cu aparilia Legii 2301110,C7, am zis prelua{i-ne ca sd putem

deschide utilitalile. Eu am fbst unul din aceste asocialii gi anr renunlat cAnd am.rdzut cd nu existi
seriozitate la Locativa. la autoritatea locald qi chiar de la c,:,nsumatori. Arn avut .ANL.

Domnul Balan s-a bagat intr-o situa,lie, probabil gi lucrdnd la I'rimdrie, a fost destul de

injelegdtor. Puteli vedea interven{ia Federa{iei peste tot. iniclusiv la furni::orul de: gaz. Eu vreau sd

vin cu o propunere. Nu putem scoate afard proprietarii rdi platnici in acr:ste lurri. Eu vreau sd vd

mai spun cd se practicd nigte lucruri la aceste locuin{e sociale pe care le fac public in aceastd

gedinf[.

Pentru cd sunt mulli cu datorii, posribilitalile de re,:uperare sunt greoaie, atunci cAnd se

dd o repartilie la un alt proprietar, acela vine gi pldtegte rlatoria celuilalt ca sd nu mai fie purtat

prin instan{e. Eu aga cer: sprijin total a Asocia{iei de proprietari din paflr;a consilierilor gi a celor

de la Locativa. O altl problemd este cea legatd de contracle. Aceste conl.racte trebuie {dcute pe o

perioadd determinatd gi in momentul in care se vede cd ur client nu e.srte corect, sd se propund

evacuarea. in condorninii in orag locuiesc 809/0. Se poate interveni la E-on ()az s6, egaloneze gi sd

fie inlelegdtori la datoria care a fr:st p6na in primdvarS.

Domnul consilier Gheorghe Florentin Ursuleanu - noi mogtenim din epoca ceau;istl
aceastd distribu{ie verticalS. in iiirile civilizale nu existd €ria ceva. Toati lumea are distribulie pe

orizontal5, gi in felul acesta, furnizorii de utilitdti au inchis robinetul in caz de neplatS. Fara sd

intre pe proprietatea ta, ci din afara, din strad5. La gaz.la c:urent. Singuriul lurnizor care a licut
acest lucru este E-on Electricitate. De aici pleacd toate problemele $i larile civilizate au oamenii

slrdzii. Cum au ajuns aga? Suntem un stat social, ce suntenri'

Haide{i sd incheiem geclinfa de azi prrintr-o hotdrirre scurtii care {ine de bucdfica noastrS.

Ag ruga pe domnul secretar sd fcrrmuleze o ftazd direct[, rscurtd gi sa incheiem, fiindcb efectiv nu
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gtiu dacir noi azi vom pulea ajunge sd detemrinirm pe E-on (iaz si rleschida robinctul. 'J'ine tot de

bundvoinla lor. Sunt priva{i. Au licut exact clnr all fhcut rrrq;ii cu L:craina. in mijlocul iemii le-au

inchis robinetul. ii 1or1eaza.

Domnul Prinrar Ovidiu lulian Portariuc - arn r'5zut cii a plt:cat clornnul Ple:;ca, luali
rnai lepede o hotirAre pentru cd ramAnem lird cvorum. Oprili-l pe domrrul Pleqca sd puteli lua o
decizie.

I)omnul consilier Gheorghe Florentin Ursuleanu - a plecat dornnul Furtun6, a plecat

domnul Plegca, iese un fiasco pe ziua de azi.

Domnul consilier Cosmin Ionuf l\ndrei - ag Ii vrut sd vd propun o rezolu{ie pentru

Consiliul de Administralie al L,ocativa cu un temen ftrarte scufl pertru rezolvarea acestei

probleme.

Domnul Primar Ovidiu Iulian Por:tariuc - transmite{i un mer;aj, o re;comandare, chiar
dacd nu se dd o hotdrdre.

Domnul consilier Paul Oniqa - nu este de coripeten(a noas;trd sd stabilim o relalie
intre executivul primdriei gi Locativa. Sunt relalii de rsubordonare, cle conclucere, de tot ce

trebuie. de statut, de func{ionare, pentru ca aceastd problereii sd fie rezolrzal.d. Nu avem nevoie de

cvorumul acestei qedin{e sd faceli o adresd cdtre Locativa, cd sunteJi forul executiv gi Primdria
prin serviciile sale, sd faci o adresd cdtre Locativa sd rez:olve problema de indati gi puteli sd le

sugera{i ci se desprinde din aceastl gedin{5 o solu{ie - egalonarea rJatoriilor de [a E-on, in aga fel
incAt oamenii de acolo si aiba timpul necesar iarna asta si locuias;cd acolo. Da.t concomitent, sd

le cere{i gi solulii pentru anul viitor.
Vede{i cum se poate decupla, anchi:te sociale, sd 'yadi dacd oamenii rnai stau acolo, in

ce condilii, au seruici sau nu, pc,t plati sau nu. S-ar putear sd continudm cu povestea asta gi anul

viitor, gi peste doi ani, IErd soluqie. P[rerea mea este cd e.sta se desprinde. SI ceari de la E-on,

pentru moment. egalonarea datoriilor. Ce solr,r{ii sa g[sim a(]um pe iarnir? Nu am fost capabili s5

gestiondm pAnd acum situalia asta, o mai intindem pAna ier;im din iarnd pentru cd aga suntem noi,
romAnii.

Asta e solu{ia, cei de ia Locativa gi de la Asocialia de propri,:tari sd ceard egalonarea

datoriilor, dar concomitenl cu anchete socialle, decuplSri p,: fiecare canrer5, alt fel de instala{ii,
Locativa are fbnduri, are specialigti. poate sb contracter:e o finna sa facd lucrurile astea. Sd

modifice contractele care le au cu locatarii, l;d dim un rdgtrz. Dar pentru nloment, o alti soluiie
nu cred ci avem la indemdnS. Dar nu e treaba noastr6, nu facem noi, consilierii adresi la E-on.

nu facem noi managernenful in Primdrie gi in societSlil: r;ubordonate Primdriei. De asta au qi

plecat oamenii gi ne-am intalnit clegeaba.
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Dontnul Primar Ovidiu Iulian Portariuc - dorrrnule consilicr, chiar i'mi pare reLr sd \'al

dezaurdgcsc ;i chiar anl s1a1 dcgeaba o orir aici daca nu a{i inleles 0.-l aceste societd{i sr.rnt

subordonate Consiliului Local nu. Primlriei BL)to$ani. Rcpct. Dc asta nc-mr int6lnit gi dc asla am

convocat sedin{5 de Consiliu I-,rcal. Societiilile sunl sulb,ordonatc C'orsiliului Local carc este

ac{ionar qi conduce prin Consiliul de Admirristra{ie. Nu cred cd e aga greu gi qtili ltrarte bine.

Prirldria llu poate inlerveni in aceasli ecua{ie. clacd puteanl inten'eni cra de ja rezolvatd

probiema.

l)e asta v-am chetrtal aici sb gasirn o solulie, am v,izut cd unii <linlre consilieri probabil
au probleme mai importante clecdt problemele comunitdlii, probleme urgente, qi probabil nu le
pasi de oamenii care rdmAn in frig zilele urmatoare. Nu pu.teli spune ci nu ave{i treabd sau cd nu

vd privegte aceast[ problemd pentru ci sunte{i ac\ionarii acestei societdJi. ,lumneavoastrd <r

conducefi. Chemali-i aici la ordine, intrebali-i ce s-a intAnrplat, cereli-le solulii. $ti1i foarte bine

asta, scrie negru pe alb in legislalie. V-am citit gi sentinfa dzrtd de cdtre instanfd care spune foafie
clar ci s-a incllcat contractul de delegare de gestiune. Nu au fost indeplinite ,lriteriile asumate

prin contract. Vi le-am adus la cunogtinld ca si lua{i decizii.
Fuga de responsabilitate gi decizie nu este o decjzie. Poate fi o solu{i,e pe temen scurt

pentru cd ne facem cd nu existd o problerna, dar nu se rezolvl. Haideli sa ne ,asumdm. Eu sunt

aici invitat la gedinta de Consiliu Local q;i v-am invitat pr: dumneavoastrd tocmai pentru a lua o
decizie intr-o problemd in care v5 privegte direct. Managernentul acestei societi.{i. Lua{i sau nu cr

decizie, vd privegte ca aclionari rnajoritari. IVlai mult de at6rt nu putem interueni. V-am reamintit
atunci cAnd am fhcut acel audit sh verific aceastd soc.ietate. q;i acum suntom in instanld. Curtea de

Conturi ne-a imputat acel audit ca ingerin{d a Executivului. Executivul ru poale interveni direct
in gestiunea unei societd{i subordonate Consiliului Local. t\r;ta este legea.

Siguri cd noi ne judeclm pentru Clurlea de Co.r1.uri pentru cd e absurd. Au spus ci
Consiliul Local conduce, gi le-am explical gi atunci cd e atrsurd, Consiliul Local nu are putere de

decizie. E o entitate oarecum abstracti in sensul ludrii de, decizii punctuale de gestiune curent5.

$i de asta e nevoie ca Executivul sa prevadS, ci de asta anr licut acel auilit, sii p,revenim astfel de

situalii. Sd vedem din timp unde nu func[ionr;azd acele sisteme de gestiune financiar6. Domniile
lor au considerat cd esle o ingerinla. Am in{eles, nu putelnl interueni, legea rru ne permite. Sii ia
Consiliul Local o decizie. Pentru c6. iatd, cur situalii de genul 6stia ne confmntdm. Atunci cAnd

legea nu permite Prim[riei si intervind, avem de-a lact: cu e$ec al unor societd{i in situa{ii
punctuale. Ca ac(ionar direct ave{i toata connpetenta legrrld de a decide. Sd nu mai fugim de

responsabilitate.

Domnul consilier Paul Oniqa - este incredibil cum putem noi fi tragi la rispundere.
Noi consilierii care suntem din toate domeniile posibile ar.e societii{ii ciyile dirL oraqul acesta, s5

fim rispunzdtori de managernentul unor persoane care auL salar, concedii, spomri, care fac orice
cu banul din bugetul lor iar eu trebuie sd fiu rispunzdtor. Eu md currosc cu domnul Florinel

Gornea. L-ag intreba acum. gtili ce am auzit e,u in $eclintra asta? Ci eu sunt geI-peste dumneata, cd

eu sunt ac{ionarul numirul l.
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E,u n-am niciun leu bdgat acolo. euL qtiu cir ac{ionarul este ce-l care arc bdgat ac{iuni

curnpil'ate. cstc ceva. E o gogorilir asta ci noi consilierrii suntL'm ac{ionari pesle 1o1. Cum

ristdlmiicim legca asta. Aga aveu-r gi cc'rmpctcnlc dacii suntcur ac{ionari. Eu am vrco cornpetenll

acur.n pe domnul Gornea, cd estc subalternul meu. 5i sa il lirtreb acum da;I ale o solulic in 3 zilc

ca sd se deschida cdldura acolo'J in cc calitate intreb? De corLsilier. ci am auzit cir sunt aclionar' $i

am competen{e in managementul de acolo. uil manaljemerLt indreptat spre re;rultat, perlbnnan{d.

competen{d, solu{ionarea problemelor din municipiul Boto:;ani. Prirnesc r/reun riispuns? Am vreo

competen{d si fac o adresd ca individ, consilier local cu o a;a coroand de mare pe capul meu cd

sunt rispunzitor de ce se intAmpl5 la Locativa, la Urlb'an Serv, Termica, in toate unitdlile
subordonate Primiriei? Nu am aceastd competen{a.

Haideli si nu ne mai imbatdm cu apd chioard. Siii veclem ce poate si facd un consilier
intr-o astfel de situalie? Poate da o dispozilie unui manalp,er cu atAta competenld? Sunt oameni

care sunt acolo de 20 de ani, de 10 sau 15; ani care gtiu tol ce trebuie fdcurt ca lucrurile sd

funcfioneze. Nu eu consilierul care sunt din mediul privat sd am solu{ii de m'anagement intr-o
astfel de institulie. Eu cred in corrtinuare in competen{ele r:elor care iau b,ani pentru aga ceva. Md

trezesc cd sunt actionar gi la UrbanServ, dar stau acolc, in gedin{d gi mi se zice cd sunt

rdspunzitor de creditele pe care le iau, pre{ul pe gunoi, colr:c:tare, manag$mentul degeurilor. Cum

sd fiu eu rdspunz[tor cAnd avem oameni plntili pen1ru aga ce'va?

Convocim Consiliul de Adrninistrare al Locativa in aceastd sald qi de;zbatem problema

in rapofturile stabilite de lege. Dar sd nu o f'acem din dorinta de a ingernunchia pe unul sau pe

altul. Sunt convins, competenlele sunt la Locativa in cadrul celor care primesr: salar gi care au

experientd gi profesionalism. Sd stabilim sd ne intiilnim pre 2 decembrie, curn spune domnul

Tincu, dacl alt termen nu mai este, qi ludm o rJecizie.

Mdine ar fi mai bine, oamenii aceia stau in frig, mAine sd convocdm Consiliul de

Administrare al Locativa si discutdm colesial La ora I 1.

Domnul Balan Ioan - dornnule consilier, am irnpresia cd faceti o rrLicd confuzie. Eu

umblu de 5 ani prin instante, creau sd vd informez ch amt dat in judecata Primiria. Consiliul
Local, toate Ibrurile, tot ce a fbst posibil. in final s-a spus ci Primiiria es,te proprrietar, Primdria a

dat in subordine la Consiliul Local. M-am judecat cu ANJ-,, cu MinistenLl de Finan{e, vd spun ci
eu am contul blocat la Ministerul de Finan(e.

intr-un final, am aflat cd proprietar la ANI- estr: statul romdn. Reprezentantul statului

romdn in teritoriu este ANA[', Ministerul de Finanle. Arn 5 procese rlefinitive gi irevocabile.

ANAF-ul mi-a pus sub sechestru apartamentul. V5 atrag ateniia, domnilor consilieri, la modul

respectuos, cd incepAnd cu I ianuarie am si v[ pun in brir{e gi Texlila, gi ANI-, am sd imi scot

apartamentul de sub sechestru ca s[ pot pleca in concediu.

Domnul consilier Cosmin Ionu( ltndrei -- vd propun sd ne vedem rndine la orele 1 I

pentru o disculie cu Consiliul de Adminisitralie, o sd nrgdm aparatul Consiliului Local sd

redacteze o adresd pe care sd o semniim <;ei care am mai rdmas ai,;i. De asemenea. am o
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rugatninte cittt'e domnul Gorlea.. poale ii lr'anslniteli dornnului Flutur sa rinri ;;i el in aceasti

;edin1i. Dacd dumnealui nu poate. r,a ruginr pe durnncal,oastrd sI ,,,eni1i mairLe rsa gasim o solulie
cu Consiliui de Administlatie al societatir.

EpuizAndu-se materialele din ordinea de zi ;i tinrpul alocal ,sedin{ei de astizi. domnul
pregedinte de:;edin!a - consilier Gheorghe Gabriel I\4uraliu - <leclard lucrdrile;;edinlei de indata
inchise.

PRE$EDINTE DE $EDINTA,

Consilier,

Gheorghe Ga Murariu

SEcRETA&

Ioan Apostu

I
t

Redactat gi dactilografi at"

Alina Ecaterina Manolache
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